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قائم مقام وزیر نیرو: به علت کمبود شدید بارشها

سال ۹۶ شرایط سخت تری 
برای تأمین آب داریم

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی:

پول نفت هنوز هم بلوکه می شود
 اما ثروت ملی ما است!

قیمت بازارنوع سکه
1/222/000سکه تمام طرح جدید
1/180/000سکه تمام طرح قدیم

637/000نیم سکه
340/000ربع سکه

212/000گرمی
116/541هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
4150دلار
4365یورو
5010پوند

1198لیر ترکیه
1145درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

مدیرعامل شرکت توسعه پتروصنعت دریا:

زنگنه به مخازن نفت و گاز ایران 
چوب حراج زده است

مشــاور اقتصــادی رئیس جمهــوری گفت: شــمار بیــکاران 
از دو و نیــم میلیــون نفر در ســال ۹۳ بــه بیش از ســه میلیون و 
ســیصد هزار نفر در پایان نیمه نخســت امســال افزایــش یافته

 است.
مســعود نیلی در برنامه تیتر امشب شبکه خبر سیما اکنون تعداد بیکاران از 
دو و نیم میلیون نفر در سال 93 به بیش از سه میلیون و 300 هزار نفر در پایان 

نیمه نخست سال 95 افزایش یافته است.
نیلی گفت: نرخ بیکاری نیز از 10/6 درصد در سال 93 به 12/7 درصد رسیده 
است. وی افزود: از سال 75 تا سال 84 میانگین ایجاد شغل در کشور 638 هزار 
شغل در سال بود اما از سال 84 تا 93 عملًا شغلی در کشور ایجاد نشده و میانگین 
آن ســالانه 76 هزار شغل بوده است. وی گفت: ریشه بیکاری کنونی به 35 سال 
پیش باز می گردد که جمعیت کشور در آن زمان 16 میلیون نفر از سال های 60 تا 
65 افزایش یافت. نیلی افزود: در نیمه دوم دهه 80 شغلی ایجاد نشده است اما به 
دلیل زیاد نبودن متقاضیان اشتغال، نرخ بیکاری در این سال ها افزایش نیافته است.
مشــاور اقتصادی رئیس جمهور دلیل اصلی این موضوع را گسترش آموزش 

عالی و افزایش بسیار تعداد دانشجویان کشور دانست.
نیلی گفت: اکنون این فارغ التحصیلان وارد بازار کار شده اند و از پاییز سال 93 
یکباره یک میلیون نفر به متقاضیان کار افزوده شده است. وی افزود: این در حالی 

است که از سال 84 تا 91 ورودی بازار کار تقریباً صفر بوده است.
نبوغ دولت یازدهم در ایجاد شغل!

نیلی افزود: این دولت سالانه 704 هزار شغل ایجاد کرده است که جزو پنج 
کشــور دنیا در این زمینه است. وی گفت: اما به دلیل موج زیاد متقاضیان کار و 
ورود سالانه 308 هزار نفر به جمع بیکاران، این ایجاد شغل پاسخگوی متقاضیان 

کار نیست و سالانه بر تعداد آنها افزوده می شود.
نیلی با بیان اینکه ایجاد سالانه 704 هزار شغل در کشور بی سابقه است افزود: تا 
پایان تابستان تعداد شاغلان کشور به 26 میلیون و 400 هزار نفر افزایش یافته است.

گفتنی است اظهارات عجیب مشاور اقتصادی رئیس جمهور آنقدر عجیب و دور 
از ذهن است که صدای اعتراض مردمی که با آمار دولت بیگانه اند را بلند کرده است.

یکی از مخاطبان در این باره نوشته است: متاسفانه تحلیل مشاور رئیس جمهور 
بسیار ضعیف و فاقد چارچوب تئوریک و داراي فروض بي اساس و نادرستي هست.
مثلا گفته شــده بین ســال هاي 84 تا 93 ورودي بازار کار تقریبا صفر بوده 
همه در حال تحصیل بوده و جویاي کار و شغل نبوده اند. البته که این حرف بي 
اساسي است. همچنین گفته اند در همین دوره اشتغال هم تقریبا صفر بوده وسالانه 
فقط 70 هزار شغل درست شده است. یعني علي القاعده باید حدودا در این دوره 
بیش از 7 میلیون نفر به جمعیت بیکاران اضافه شــده باشد که این هم به لحاظ 
آماري تایید نمي شــود. مضافا ایشان هم در دولت اصلاحات بوده وهم در دولت 
فعلي همکاري مي کنند وبه همین دلیل تمایل دارند تمامي خرابي ها را به دولتي 

نسبت بدهند که با آن همکاري نداشته اند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس اعلام کرد

کاهش 17 درصدی ارزش پول ملی 
در روزهای اخیر

برای کاهش سلطه دلار

پیمان پولی چین با ایسلند 
3 سال دیگر تمدید شد

افزایش سرســام آور نرخ ارز طی یک ماه اخیر، واکنش کارشناسان 
اقتصادی را برانگیخت و رئیس کمیسون اقتصادی مجلس از سقوط 17 

درصدی ارزش پول ملی در روزهای اخیر خبر داد. 
محمدرضا پور ابراهیمی، در گفت وگو با یک برنامه تلویزیونی با بیان اینکه طی 
روزهای اخیر، 17 درصد از ارزش پول ملی کاسته شده است، اظهار داشت: به نظر 
می رسد دست هایی پنهان در بازار دخالت می کنند، تا فاصله نرخ ارز مبادله ای و 

آزاد بیشتر شود تا در این میان به سود بیشتری برسند.
وی افزود: اگر سیاســت های بانک مرکزی در زمینه نرخ ارز بازتعریف شــود 

ظرفیت های خوبی برای تک نرخی شدن ارز در کشور وجود دارد.
به گزارش صداوسیما، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به اینکه ادامه 
وضعیت دو نرخی مبادله ای و آزاد ارز در کشور غیرقابل قبول است و موجب رانت 
می شود، ادامه داد: ورود بانک مرکزی به بازار ملتهب ارز، مثبت و تأثیرگذار است.

پور ابراهیمی خاطرنشان کرد: در شش ماهه اول امسال گردش ارزی کشور 
44 میلیارد دلار و در 9 ماهه 64 میلیارد دلار بود.

در همیــن برنامه، نماینده بانک مرکزی نیز بیان کرد: تقویت ارزش دلار در 
بازارهای جهانی افزایش تقاضا برای دلار تجارتی و مســافرتی، افزایش واردات و 

فعالیت های دلالان ارز ازجمله علت های نوسانات نرخ ارز در دو ماه اخیر است.
صمد کریمی افزود: بازار تجارت غیررســمی یا همان قاچاق، حجم بســیار 
بالایی در کشــور دارد که با حجم تجارت رســمی برابری می کند و بازار را تحت 

تأثیر قرار می دهد.
وی ادامه داد: در سال 94 با احتساب تجارت غیررسمی، حجم بخش غیرنفت 

در تأمین ارز کشور 64 درصد بود.
نماینده بانک مرکزی افزود: گسترش روابط کارگزاری بانکی، افزایش سرعت 
نقل و انتقالات وجوه و افزایش درجه نقدینگی در بانکها از جمله سیاســت های 

ارزی بانک مرکزی است که در دست اجراست.
گرانی دلار از قبل به گوش سودجویان رسیده بود

محمد مهدی راسخ، عضو اتاق بازرگانی تهران، در گفت وگو با نسیم در خصوص 
دلایل افزایش قیمت ارز در یک ماه گذشته اظهار داشت: بانک مرکزی معمولا با 
عرضه زیاد یا کاهش شدید عرضه می تواند نرخ ارز را به شدت دچار نوسان کند 

و تغییر زیادی در نرخ ارز ایجاد کند.
وی ادامــه داد: در حال حاضر عبور دلار 4100 تومان به دلیل اقدامات بانک 
مرکزی اســت. طبق ادعایی که دولت، بانک مرکزی، وزارت نفت، سازمان برنامه 
و بودجه، آقای رئیس جمهور و معاون اول ایشــان دارند، بســیاری از ذخایر ارزی 
ما که در دوران تحریم بلوکه شــده بود، آزاد شده و همینطور فروش نفت ما هم 

افزایش پیدا کرده و به بیش از دو برابر رسیده است.
عضــو اتاق بازرگانی تهران بیان کــرد: همچنین وجوه حاصل از فروش نفت 
100 درصد به حسابهای کشور واریز می شود، چون در گذشته و در دوران تحریم 
حتی اگر می توانســتیم نفتی را هم بفروشــیم پول آن توسط کشورهای خریدار 

نفت ما بلوکه می شد.
راسخ گفت: در حال حاضر به ادعای دولتمردان همه این اتفاقات پایان یافته 
اســت بنابراین دلیلی برای اینکه بدون برنامه و به طور ناگهانی جهش زیادی در 

قیمت ارز ایجاد شود وجود ندارد.
وی خاطرنشان کرد: به نظر می رسد دولتمردان می خواهند با استفاده از گرانی 
ارز کسری بودجه خودشان را جبران کنند. البته فرضیه دیگری هم وجود دارد و آن 
سودجویی عده ای خاص است. کسانی که از گران شدن احتمالی دلار مطلع بودند، 
یقینا منافع بسیار زیادی را به جیب زدند. این واقعا جای تاسف دارد که دولتمردان 
به این شکل با قیمت ارز بازی کنند و برای فعالین اقتصادی نگرانی درست کنند.
عضو اتاق بازرگانی تهران با اشــاره به سودجویی عده ای خاص از گران شدن 
دلار عنوان کرد: مطمئن باشــید چیزی محرمانه باقی نمی ماند و وقتی مسئولان 
دولت و بانک مرکزی تصمیم گرفتند که دلار را گران کنند عده ای به راحتی در 
این خصوص اطلاعات کســب کردند و در واقع این اطلاعات در اختیارشان قرار 
گرفت. این مسئله باعث شد که هم افزایش قیمت ارز شدید تر شود و هم منافع 

بیشتری به جیب برخی از افراد برود.
راســخ با انتقاد از بانک مرکزی گفت: جالب اینجاست که بانک مرکزی هیچ 
عکس العملی در خصوص افزایش قیمت ارز نشان نمی دهد، چون اگر بانک مرکزی 
برنامه ای برای کنترل بازار ارز داشت اجازه نمی داد دلار در مدت زمان کوتاهی از 
3600 تومان به 4150 تومان برسد. این در حالی که در 3/5 سال گذشته دولت 

آقای روحانی قیمت دلار را ثابت نگه داشته بود.
وی گفت: پیش بینی قیمت دلار در ماههای آینده به نظر آقای سیف بستگی 
دارد و ایشان باید بگویند که می خواهند چه بلایی بر سر بازار بیاورند. اگر نظر بانک 
مرکزی به گران کردن دلار تا 5000 و 6000 تومان باشد می تواند این کار را انجام 
دهد و اگر هم بخواهد آن را به 3600 تومان بازگرداند می تواند آن را عملیاتی کند.

راسخ بیان کرد: امیدوارم بانک مرکزی به وضعیت اسف بار فعلی سر و سامان 
دهد و دلار یک روز 150 تومان گران نشود. گرانی دلار حتما تورم را بالا می برد. 
متاسفانه در کشور ما رسم است که خبر گرانی دلار همه چیز را گران می کند و 
حتی مسائل بی ربط با قیمت ارز هم به راحتی با افزایش قیمت رو به رو می شوند.

همچنین ســید  رضی حاجی آقا  میری، رئیس کمیسیون توسعه صادرات اتاق 
بازرگانی ایران در گفت وگو با فارس، با بیان اینکه افزایش قیمت دلار ناشــی از 
عدم توانایی دولت در پاسخ دادن به نیاز متقاضیان ارز است، گفت: روند افزایش 
قیمت ارز مبین آن اســت که دولت قادر به تک نرخی کردن ارز نیست، زیرا اگر 

قادر به این کار بود، باید می توانست نیاز بازار را تأمین کند.

قائم مقام وزیر نیرو با اشاره به کمبود بارشها در سال جاری تاکید کرد 
سال آینده شرایط سخت تری برای تأمین آب داریم.

ســتار محمودی در همایش سراسری حوزه بهره برداری آب و فاضلاب کشور 
افزود: ســال آینده نسبت به سال 95 با شــرایط دشوارتری در تأمین آب کشور 
مواجهیم و این انتظار از شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی وجود دارد 
که با انسجام بیشتر و نظارت دقیق بر اجرای برنامه ها، مدیریتی یکپارچه و دقیق 

نسبت به آبرسانی پایدار و مطلوب داشته باشند.
قائم مقام وزیر نیرو با بیان اینکه »میزان بارش ها در سال آبی جاری نسبت به 
متوسط درازمدت و همچنین نسبت به سال گذشته کاهش چشمگیری داشته«، 
گفت: از ابتدای سال آبی جاری تا امروز، میزان بارش های کشور حتی به نصف مدت 
مشابه سال گذشته هم نرسیده و فقط 40 درصد سال گذشته در سال جاری بارش 
داشتیم که این مسئله، در تأمین آب از منابع سطحی ما را در مضیقه قرار می دهد.

محمودی میزان سرمایه گذاری های انجام شده در صنعت آب و فاضلاب کشور 
را تا امروز 45 هزار میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: این سرمایه کشور اکنون در 
دســت شــرکت های آب و فاضلاب به منظور بهره برداری است که باید در جهت 

کاهش استهلاک، افزایش بهره وری و نگهداشت صحیح آن اقدام کنند.
به گزارش تسنیم این مقام مسئول با بیان اینکه »بازرسی زمان بندی شده و 
برنامه ریزی شده از مسائل مهم حوزه بهره برداری است«، اذعان داشت: پیشنهاد 
می کنم مدیران بهره برداری چند بار در طول یک ماه بعد از ساعت 11 شب وقت 
بگذارند و به تأسیســات سری بزنند، این نظارت که در حیطه تخصصی آنهاست 
موجب می شود که بهتر و سریع تر بتوانند اشکالات احتمالی را شناسایی کرده و 

از بروز حوادث پیش بینی نشده جلوگیری کنند.
کیفیت آب در سراسر تهران یکسان می شود

مدیرعامل آب و فاضلاب استان تهران گفت: با اجرای چند پروژه بزرگ، تمام 
نقاط تهران از نظر کیفیت آب شرب در یک سطح قرار می گیرند و شمال و جنوب 

دیگر مرزی در کیفیت آب نخواهند داشت.
محمد پرورش با بیان اینکه »باید یک ارتقای کیفی که گستره اش به شکل 
ثابت در کل اســتان باشد ایجاد شود«، گفت: در شــهر تهران در سال هایی که 
وضعیت بارش ها خوب نیست، اضافه برداشت از چاههایی که وضعیت آنها از نظر 
استانداردهای آب مطلوب است صورت می گیرد که به خاطر اینکه بتوانیم تعادل 
بخشــی کمی و کیفی را داشته باشــیم، پروژه های مختلفی را اجرا کرده ایم که 
تعداد آنها زیاد است. وی با بیان اینکه »خط قرمز ما کیفیت آب است«، گفت: در 
کلانشهر تهران، آب شرب از نظر کیفیتی مورد تأیید دستگاههای نظارتی مخصوصاً 
وزارت بهداشت است و خوشبختانه به نقطه ای رسیده ایم که از نظر کیفیت آب 
در سطح شهر تهران وضعیت پایداری داریم اما چند پروژه بزرگ تعریف شده که 
پایداری ما را برای ســال های متمادی تضمین می کند. این مقام مسئول اذعان 
داشــت: تصفیه خانه فاضلاب میگون، لواسان و پرند آماده افتتاح است و تصفیه 
خانه فاضلاب پردیس تا یک ماه آینده آماده می شود. پرورش با بیان اینکه »حدود 
یک سال قبل رسما اعلام کردیم که در مسکن مهر پرند و پردیس همه زیرساختها 
اجرا شده است«، گفت: هیچ دغدغه ای در خصوص تأمین آب و احداث تأسیسات 
فضلاب پروژه های مسکن مهر پرند و پردیس نداریم و برای نصب انشعاب باید در 

بلوک های ساخته شده، محوطه سازی انجام شود تا انشعاب نصب شود.

مشاور ارشد اقتصادی رئیس جمهور 
از افزایش نرخ بیکاری 

در دولت یازدهم خبر داد

طرح کارت اعتباری خرید 
کالای ایرانی به دلیل دعوای 
وزیر صنعت و رئیس کل بانک 
مرکزی با شکست مواجه شده 

است.
به گزارش ایسنا، 28 مهرماه 
سال گذشته بود که شورای پول 
و اعتبــار در هزار و دویســت و 
هشتمین جلسه خود در راستای 
تحقق اهداف دولت تدبیر و امید 
برای ایجاد تحــرک در اقتصاد، 
حمایت از تولیدکنندگان داخلی 
و ایجــاد فضای رقابتی بین آنها 
داخلی،  فروش محصــولات  در 
اعطای تســهیلات به بنگاه های 
تولیدی و خوروسازان و سازندگان 
ماشین آلات کشاورزی را از طریق 
تســهیلات خرید دین و مرابحه 

مصوب کرد.
اعطــای  بنــد »ج« آن  در 
تسهیلات خرید کالاهای مصرفی 
بادوام ایرانــی منتخب از طریق 
صدور کارت خرید کالای ایرانی 
مدنظر قرار گرفت. کارت خرید 

کالای ایرانی نیز ابزاری اعتباری 
عنوان شد که از سوی بانک های 
کشور برای عموم مردم که درآمد 
مشــخص و ثابتــی دارند صادر 
شود و دارنده آن بتواند تا سقف 
تعیین شده که متناسب با درآمد 
ماهانــه و حداکثر معادل یکصد 
میلیون ریال اســت کالاهایی را 
که فهرست آنها از سوی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت تعیین 

شده خریداری کند.
در نهایت شانزدهم آبان ماه 
بود که براساس اطلاعیه مشترک 
بانک مرکــزی و وزارت صنعت، 
معــدن و تجارت طــرح خرید 
کالای ایرانــی کلید خورد و در 
نهایت ابتدای دی ماه سال جاری 
به عنوان زمان پایان صدور این 
کارت ها در نظر گرفته شد. این 
درحالی اســت کــه متقاضیان 
می توانند تا پایان ســال جاری 
از کارت های موردنظر اســتفاده 

کنند.
با گذشــت حــدود 13 ماه 

از زمان اعلام طــرح مذکور اما 
مهم ترین نکته ای که این روزها 
بایــد به آن پرداخــت اظهارات 
مسئولان وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و نیز بانک مرکزی است، 
صحبت هایی که به خوبی نشان 
می دهد هر دو نهاد سعی در تبرئه 
کردن خود دارند و به دنبال مقصر 
نشان دادن طرف مقابل هستند.

انداختن توپ به زمین دیگری 
در حال حاضر فرار رو به جلویی 
است که از سوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و نیز بانک مرکزی 
صورت می گیرد. اظهاراتی که به 

خوبی نشانگر شکست طرح خرید 
کالای ایرانی است، مسئله ای که 
پس از گذشت بیش از یک سال 
از این طرح واقعیتی تلخ اســت 
که به هیچ وجه نمی توان بر آن 

سرپوش نهاد.
وزیر  نعمت زاده-  محمدرضا 
صنعــت، معدن و تجــارت- با 
مقصر نشان دادن بانک مرکزی 
در اظهــارات اخیــرش، عنوان 
کرد: زمانی که طرح کارت های 
اعتباری خریــد کالاهای ایرانی 
مطرح شد سود تسهیلات بانکی 
حــدود 21 درصــد بــود که با 

نرخ ســود تعیین شده در طرح 
کارت های اعتباری خرید کالای 
ایرانی چند درصد تفاوت داشت؛ 
بنابراین بانک ها نتوانستند با توجه 
به منابع مالی موجود مابه التفاوت 
ســود بانکی این طرح را تأمین 
کنند و به همین دلیل تلاشــی 
در پیشبرد این طرح انجام ندادند 
و در نهایت اقدامات انجام شده 
موجب عدم استقبال مردم شد.

امــا اظهــارات وزیر صنعت 
بی پاسخ نماند و ولی الله سیف- 
رئیــس کل بانــک مرکــزی- 
علــت شکســت طــرح کارت 
اعتباری خریــد کالای ایرانی را 
صنعت،  وزارت  تصمیم گیــری 
معدن و تجارت می داند و معتقد 
است علت شکست طرح کارت 
اعتباری خرید کالای ایرانی عدم 
اســتقبال مردم به دلیل ترکیب 
توسط  شــده  انتخاب  کالاهای 

وزارت صنعت است.
با  ادامــه اظهاراتش  وی در 
صراحت عنوان کرد که در هیچ 

جــای دنیا بانک هــای مرکزی 
موظــف به تعییــن منابع برای 
خریــد کالاهای کم کیفیت انبار 
شده نیســتند و به همین دلیل 
مردم علاقه ای به خرید این کالاها 
نداشــتند و نباید خسارت آن را 

نظام بانکی بپردازد.
بنابراین گزارش هرچند قرار 
بود صدور کارت هــای اعتباری 
خرید کالای ایرانی از ابتدای دی 
ماه سال جاری پس از مذاکرات 
انجام شــده بین نمایندگان دو 
دســتگاه وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت و نیــز بانک مرکزی 
به مدت ســه ماه و تا پایان سال 
تمدید شــود اما به نظر می رسد 
اظهارات تند نعمت زاده و سیف 
در این زمینه طرح مربوطه را در 
ایستگاه پایانی قرار داده و امکان 
ادامه طرح مذکور وجود ندارد چرا 
کــه هر یک از این دو با انتقاد از 
دیگری  متبوع  سازمان  عملکرد 
تمایلی بــرای ادامه همکاری با 

یکدیگر ندارند.

ایسنا: طرح کارت اعتباری خرید کالا با دعوای 2 مقام دولتی شکست خورد

مدیرکل راه و شهرسازی 
تمام  گفت:  تهران  اســتان 
شهر  مهر  مسکن  واحدهای 
پردیس سال ۹6 هم به اتمام 

نمی رسد.
محمدنــادر محمــدزاده در 
گفت وگو با فارس افزود: 320هزار 
مسکن مهر در استان تهران شروع 
شد که شــامل شهرهای جدید 
شــهرهای زیر 25 هــزار نفر و 
شهرهای بالای 25 هزار نفر بود.

وی افزود: در شهرهای بالای 
25 هــزار نفر 92 هــزار واحد 
مســکونی تکمیل شده و از کل 
101 هــزار واحــد 9 هزار واحد 
مســکونی دیگر تــا پایان دولت 

تکمیل می شود.
وی با بیان اینکه به غیر از دو 
شهرستان و 5 شهر، در شهرهای 
بالای 25 هزار نفر مسکن مهر را 
به پایان می رسانیم، ادامه داد: در 

پرند از 95 هزار واحد مســکونی 
60 هزار واحد مسکونی تحویل 
و 35 هزار واحد مسکونی مراحل 
نهایــی تحویــل را طی می کند 
بنابراین 25 هزار واحد مســکن 

مهر پرند در همین دولت تحویل 
می شوند.

مدیــرکل راه و شهرســازی 
استان تهران ادامه داد: از 74 هزار 
واحد مسکن مهر پردیس 14 هزار 

واحد تحویل شده است و 40 هزار 
واحد مســکن مهر تکمیل شده 
اما خدمــات زیربنایی ندارد که 
در همین دولت تکمیل می شود.

وی گفــت: کمک های دولت 

برای خدمــات زیربنایی با آورده 
متقاضیان از افزایش تســهیلات 
اجرا می شود، هر واحد 40 میلیون 
تومان هزینه آماده ســازی دارد 
کــه در ضوابط بایــد متقاضی 
پرداخت کند در  حالی که هزینه 
آماده سازی هزار میلیارد تومان را 
خودمان داده ایم و نمی توانیم از 

متقاضی دریافت کنیم.
محمدزاده در پاســخ به این 
ســؤال کــه آیا پیگیــر افزایش 
سقف تســهیلات مسکن مهر از 
30میلیون به 40 میلیون از بانک 
مرکزی هستید، گفت: به هر حال 
افزایش ســقف تسهیلات از 30 
میلیون تومان به 40میلیون تومان 
از سوی وزارت راه و شهرسازی به 
دولت و بانک مرکزی ارائه شده 
اســت و این اقدام در حوزه های 
اقتصادی در حال پیگیری است.

مدیــرکل راه و شهرســازی 

اســتان تهران با بیــان اینکه به 
مسکن  واحدهای  رسیدن  پایان 
مهر مســتلزم این است که این 
واحدها مشــکل حقوقی نداشته 
تمام واحدهای  ادامه داد:  باشد، 
مسکن مهر شــهر پردیس سال 
96 به اتمام نمی رســد، چرا که 
این شهر دارای مسائل متعددی 
است و مراحل آماده سازی در این 

شهر پرهزینه است.
محمدزاده ادامه داد: یکی از 
عوامل به اتمام نرسیدن واحدهای 
مسکن مهر شهر پردیس دیر اجرا 
شدن این پروژه ها نیز هست، اما 
به هر حال ســایر مســائل مثل 
پرهزینــه بودن مراحــل آماده 
ســازی و برخی مشکلات دیگر 
باعث خواهد شد تا سال 96 هم 
منتظر به اتمام رسیدن واحدهای 
پردیس  مهــر شــهر  مســکن 

نمانیم.

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران:

سال 96 هم پروژه های مسکن مهر تمام نمی شود

معاون مدیر بازرگانی شرکت 
نفتی  ملی پخش فرآورده های 
گفت: هیچ برنامه ای برای حذف 
کارت سوخت ابلاغ نشده است.

علیرضا رجب پور در گفت وگو 
با تســنیم، افزود: شــرکت ملی 
نفتــی  فرآورده هــای  پخــش 
درخصوص حذف یا ماندن کارت 
ســوخت، نقــش تصمیم گیری 
ندارد، بلکه مــا مجری مصوبات 

دولت در این زمینه هستیم.
وی اضافــه کرد: تا امروز هیچ 
برنامه ای برای حذف کارت سوخت 
ابلاغ نشده است؛ بنابراین تا اطلاع 
ثانوی عرضه بنزین با کارت سوخت 
ادامــه دارد و هر زمــان تصمیم 
جدیدی در این خصوص ابلاغ شود 

ما اجرا می کنیم.
رجب پــور خاطرنشــان کرد: 
همچنین تصمیمی برای عدم صدور 

برای خودروهای  کارت ســوخت 
جدیــد و جمــع آوری تجهیزات 

عرضه بنزین با کارت ســوخت از 
جایگاه های عرضه اتخاذ نشده است.

از طرف دیگر با توجه به اهمیت 
حفــظ کارت ســوخت در کنترل 
مصــرف بنزین و کاهــش قاچاق 
این فــرآورده نفتــی طرح حفظ 
کارت ســوخت با قید دو فوریت 
و با امضای 126 نفر از نمایندگان 
به هیئت رئیســه مجلس تقدیم 
شده اســت. در مورد جزئیات این 
طرح حســینعلی حاجی دلیگانی 
نماینــده مردم شاهین شــهر در 

مجلس شــورای اسلامی نکاتی را 
بیان کرده است. وی اعلام کرد که 
پس از رفع ایرادات و اشکالاتی که 
در متن وجود داشت، با جلساتی که 
با مرکز پژوهش ها و معاونت حقوقی 
مجلس و نیــز مرکز پژوهش های 
شورای نگهبان و نیز شرکت پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی برگزار 
شــد متن مورد توافق در این باره 

تهیه و تدوین شد.

شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:

هیچ برنامه ای برای حذف کارت سوخت ابلاغ نشده است

وزیر اقتصاد در واکنش به 
درخواست اعلام رقم بدهی 
همکاران  به  اشاره  با  دولت 
خود، گفت:  می گویند عدد را 

اعلام نکنید!
به گزارش فارس وزیر اقتصاد 
در جلســه عملکــرد شــورای 
گفت وگو دولت بخش خصوصی 
در بــاره ارقام بدهــی دولت به 
بانک ها  و  مختلــف  بخش های 
را  اظهار داشت: می گویند عدد 
اعلام نکنید اما نسبت به تولید 
ناخالص داخلی و در مقایســه با 
سایر کشورها بسیار کمتر است!

وی در واکنش به این سؤال 
که نسبت بدهی به تولید ناخالص 
داخلی چقدر اســت، گفت: اگر 
نســبت را بگویم عدد مشخص 

می شود!
اینکه  علت  طیب نیاگفــت: 

ارقام متفاوتــی از میزان بدهی 
دولت به بانک ها عنوان می شود، 
این اســت که تعاریــف بدهی 
دولت به بانک ها متفاوت است، 
اما مــا در وزارت اقتصاد بدهی 
دولت بــه بخش های مختلف از 
جملــه بانک ها را هر 3 ماه یک 
بار تهیه و خدمت رئیس جمهور 

می فرستیم.
وزیر اقتصاد همچنین در باره 
انتشــار اســناد خزانه اسلامی 
برای تســویه بدهــی دولت به 
پیمانکاران گفت:  زمانی که این 
بحث مطرح شد این سؤال برای 
ما به وجود آمد که آیا برای این 
تعیین  ســودی  می توان  اوراق 
کرد یا خیر که در جلسه ای که 
با حضور آقای موسویان برگزار 
کردیم به این نتیجه رســیدیم 
که تعیین ســود برای این اوراق 

اشکال شرعی دارد.
اذعان به رشد نفتی

علی طیب نیــا همچنین در 
حاشــیه رونمایی از نقشه ملی 
کشور  مجوزهای  اســتعلامات 
در پاســخ به این پرســش که 
معتقدند  اقتصادی  کارشناسان 
رشــد اقتصادی حاصل شده به 
دلیل تولید و صادرات نفت است، 
اظهارداشت: خوشبختانه براساس 
آمارها همه بخش ها رشد مثبت 
داشتند و کشاورزی افزایش رشد 
و صنعت رشد بالای 4 درصد را 
تجربه کرده اســت. تنها بخشی 
که رشــد منفی داشــته بخش 
ساختمان است که امیدواریم با 
برنامه های دولت این بخش نیز 

رشد مثبتی داشته باشد.
وی تأکید کرد: قطعاً یکی از 
اجزایی که نقش مهمی داشــته 

نفت و تولید نفت بوده اســت و 
توانســتیم صــادرات و تولید را 
افزایش دهیم اما بدان معنا نیست 
که رشــد محدود به نفت باشد، 
صنعت و کشــاورزی و خدمات 

طی 6 ماهه مثبت بوده اند.
طیب نیا ادامه داد: نفت آثار 
مســتقیم و غیر مستقیم دارد، 
منتظریم آثار غیر مستقیم نفت 
را تجربه کنیــم، درآمد نفت از 
مجاری متعدد روی بقیه اقتصاد 
نیز تاثیر می گذارد، فعلًا رشــد 
اقتصــادی صنعت و خدمات به 
دلیل رشــد خود این بخش ها 

است.
مرکزی  بانک  است،  گفتنی 
27 آذر ماه خبر رشد اقتصادی 
7/4 درصدی شش ماهه و 9/2 
درصدی ســه ماهه دوم امسال 
را اعلام و تاکیــد کرد به زودی 

جزئیــات این گزارش منتشــر 
خواهد شد.

رئیس کل بانک مرکزی پس 
از آن در کانــال تلگرامی خود 
درباره آن مطلبی نوشت و معاون 
اقتصادی بانــک مرکزی هم با 
اشاره به سهم عمده نفت در رشد 
اقتصادی شش ماهه اول امسال 
از رشــد منفی بخش ساختمان 
و معدن در دوره مورد بررســی 

خبر داد.
اما با وجود گذشت چند روز 
از اعــلام بانک مرکزی، گزارش 
نماگرهای اقتصادی منتشر نشد. 
گزارش های قبلی بانک مرکزی 
از رشد اقتصادی در فصول بهار، 
تابستان، پاییز و زمستان 94 نیز 
پس از حذف اعداد رشد و حجم 
تولید ناخالص داخلی منتشــر 
شد که گفته می شد علت اصلی 

این آن مخالفت دولت با انتشار 
این ارقام از سوی بانک مرکزی 

بوده است. 
به جای آن مرکز آمار ایران 
گــزارش ســال 94 را بــا درج 
چند جدول کلی و تغییر انتقال 
بخــش نفت و معــدن به درون 
گروه صنعت با رشد یک درصد 

اعلام کرد.
به نظر می رسد دولت با هدف 
رد گزاره سهم عمده نفت از رشد 
اقتصادی،  از انتشار گزارش بانک 

مرکزی ممانعت کرده است.
با توجه به اینکه بانک مرکزی 
اعــلام کرده بود، ســهم عمده 
رشد اقتصادی ناشی از افزایش 
صــادرات نفت اســت، به نظر 
می رســد باز هم گزارش بانک 
مرکزی به بن بست دولت خورده 

است.

امتناع وزیر اقتصاد از اعلام میزان بدهی دولت
شینهوا اعلام کرد، بانک مرکزی چین با همتای ایسلندی خود، 
پیمان دوجانبه قبلی سوآپ ارزی را برای سه سال دیگر تمدید کرد.

به گزارش فارس، خبرگزاری دولتی چین )شینهوا( اعلام کرد سقف 
این قرارداد 3/5 میلیارد یوان )معادل 507 میلیون دلار آمریکا( اســت و 
برای سه سال دیگر تمدید شده است. هدف از این پیمان تسهیل تجارت 
و سرمایه گذاری دو جانبه و کمک به ثبات مالی منطقه است. این پیمان 

با توافق طرفین می تواند تمدید شود.
بانک مرکزی چین تاکنون 41 پیمان دوجانبه با کشــورهای مختلف 
امضاء کرده است؛ از کشورهای کمتر توسعه یافته مانند نیجریه، بلاروس 
و آرژانتین گرفته تا کشورهای پیشرفته مانند سوئیس، کانادا و انگلیس که 
نشان دهنده انعطاف بالای این روش در پرداختهای تجارت خارجی است.

چین تاکنون تحریمی نداشته و در نقل و انتقال پول با مشکلی روبه رو 
نبوده اســت، اما پیشتاز این روش در جهان شده است. متاسفانه علیرغم 
فشارهای بی سابقه ناشی از تحریمهای بانکی و مالی، بانک مرکزی ایران 
تاکنون اقدامی جدی در این خصوص انجام نداده است. چند هفته قبل، 
آقــای اردوغان در طی یک هفته، دو بار به موضوع پیمانهای دوجانبه با 
ایران اشاره کرد، اما همچنان بانک مرکزی ترجیح می دهد در این خصوص، 

سیاست سکوت خود را ادامه دهد.

مدیرعامل شرکت توسعه 
پترو صنعت دریا گفت: زنگنه 
نفت  مخازن  به  حراج  چوب 
ایران  گازی  میعانات  و  گاز  و 
اســت  حالی  در  این  و  زده 
ایشان  عملکرد  دلیل  به  که 
را جریمه  در کرسنت کشور 

کردند.
در  نادریــان  عبدالحمیــد 
گفت وگــو بــا نســیم آنلاین با 
انتقــاد از عملکــرد وزارت نفت 
در قراردادهای نفتی اظهار کرد: 
زنگنه چوب حراج به مخازن نفت 
و گاز میعانات گازی ایران زده و 
در توجیه آن می گوید پول نداریم 
و شــرکت ملی نفــت تعهد 50 
میلیارد دلار بدهی دارد. وزیر نفت 
با این کارش اروپا، روسیه و آسیا 

را 32 سال بر مخازن ایران مسلط 
می کند. 18 میلیارد دلار هم به 
دلیــل عملکرد آقــای زنگنه در 
کرسنت، ایران را جریمه کردند.

وی افزود: نگاه دولت یازدهم 
به بیــرون اســت و تئوری های 
اقتصادی دولت نــگاه به بیرون 
دارد. آنها منتظر اروپایی ها هستند 
در شرایطی که بعد از برجام چند 
ده هیئــت بلندپایه اقتصادی به 
ایــران آمدند و هر کــدام ده ها 
تفاهم نامه امضا کردند. این یعنی 
حدود 1000 تفاهم نامه امضا شد 
اما خروجی این تفاهم نامه ها یک 
دلار هم نبوده اســت. هیچ کدام 
از مســئولان اقتصادی کشــور 
نمی توانند ورود سرمایه خارجی 
به ایران در ماه های بعد از برجام 

را تایید کنند.
ایــن فعــال صنعــت نفت 
گفت: بعد از برجــام 81 بیانیه 
از ســوی کنگره سنا،  کاخ سفید 
و خزانــه داری آمریکا علیه ایران 
داده شــده و 11 مصوبــه بــه 
ایرانیان، دریافت تحمیل شــده 
کــه آمریکایی ها بــا یکی از این 
مصوبه هــا دو میلیــارد دلار از 

حساب ایران برداشت کردند.
توسعه  شــرکت  مدیرعامل 
پتروصنعت دریا افزود: همچنین 
آمریکایی ها اعــلام کردند که تا 
سال 2027 هر شرکت یا شخصی 
بیــش از 10 میلیــون دلار در 
صنعت نفت ایران سرمایه گذاری 
کند جریمه می شود. آنها تاکنون 
از  کاســبی  دلار  میلیــارد   22

جریمه های ایران کرده اند.
نادریان ادامه داد: 50 درصد 
مخــازن نفــت، گاز و میعانات 
گازی ما با همســایه های ایران 
مشترک اســت. برای نمونه در 
600 کیلومتر مرز با عراق، هشت 
میدان مشترک داریم. این مسئله 
باعث شــده اســت دولت دست 
و دلبازی کنــد و بدون مناقصه 
میدان ها و مخازن را 32 ســاله 
واگذار کند. متاسفانه دولتمردان 
450 چاه در آزادگان را به قیمت 
هر چاه 5/12 میلیــون دلار به 

توتال واگذار کرده اند.
این فعال صنعت نفت با بیان 
این مطلب که »بین اروپا و آمریکا 
بر سر چاه های ایران دعوا است« 
گفت: اروپا میوه، عایدات و نتیجه 

برجام را در صنعت نفت و گاز 32 
ســاله و قابل تمدید می خواهد. 
آمریکا هم تحریــم انرژی ایران 
را به امضای 100 درصد کنگره، 
ســنا، کاخ ســفید و خزانه داری 

آمریکا می رساند.
نادریان افزود: اشکال از اینجا 
تئوریسین های  که  شــد  شروع 
اقتصادی روحانی تمام مشکلات 
از طریق برجام،  را می خواستند 
حل کنند. یعنــی روحانی همه  
تخم مرغ هــا را در ســبد برجام 
گذاشت. حال کنگره، سنا، کاخ 
ســفید و خزانه داری آمریکا 81 
بیانیه و 11 مصوبه برای این سبد 
تخم مرغ برجام صادر نموده است 
و 1500 روز دولتمردان در حال 

اتمام است.

توسعه  شــرکت  مدیرعامل 
پتروصنعــت دریــا بــا انتقاد از 
قراردادهــای جدید نفتی گفت: 
در قراردادهای جدید شرکت های 
داخلی بــه کنار می روند. در این 
قراردادهــا فاتحه شــرکت های 
ایرانــی را باید خوانــد. چون از 
یک طرف درصــد آنها کمتر از 
51 درصد است و بعد هم قدرت 
تصمیم و ســهم ندارند و عمله 

خارجی ها هستند.
نادریان عنوان کرد: شما وقتی 
کار داخلــی را به خارجی واگذار 
می کنید، اشتغال جوان خارجی 
را بیمــه می نمایید. متاســفانه 
مجلس هم تماشــاچی است و 
در این داستان خاصیتی از خود 

نشان نمی دهد.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی  اظهار داشت: پول های 
بلوکه شده نفت، ثروت کشور ماست!

علاءالدین بروجردی درخصوص بلوکه شدن پول فروش نفت ایران در بانک های 
خارجی گفت: اول اینکه این پول های بلوکه شــده ثروت کشــور ماســت، اما امروز 
سیستم بانک های بزرگ قفل شده مثلا حتی ما حقوق کارمندان سفارتخانه هایمان 
را با ســاک دستی از کشــور خارج می کنیم، ما و برخی اعضای کمیسیون اخیرا در 
سفری که ازطرف کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به فرانسه داشتیم 
از سفیر سوال کردم ارتباط بانکی ما با جاهای مختلف برقرار شده است یا خیر؟ که 
همکاران ما در ســفارت تهران در فرانسه اعلام کردند در این مقیاس کوچک ارتباط 

برقرار شده است.
وی در گفتگو با خبرگزاری بسیج اظهار داشت: آمریکایی ها مدام فشار می آورند 
که همین ارتباط کوچک را هم قطع کنند و دلیلشــان هم این اســت که چون با ما 

ارتباط ندارند و نمی توانند از بازار ایران استفاده کنند.
علاءالدین بروجردی با بیان اینکه  برخی ادعا می کنند  برجام ســایه جنگ را از 
ســر ایران دور کرده اســت گفت: ما به این موضوع که برجام  سایه جنگ را از سر 
ایران دور کرده است اصلا اعتقاد نداریم و به نظر من بحث توافق نامه برجام و مسئله 

هسته ای هیچ ارتباطی با امنیت ندارد.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به بدعهدی های 
آمریــکا در برجام گفت: برجــام و تصمیمی که نظام جمهوری اســلامی در عرصه 
المللی گرفت در واقع یک میدان جنگ است چون جنگ یک بعد نظامی دارد و  بین 
المللی است و در این عرصه، نبرد ما با قدرت های بزرگ است. بین  یک بعد سیاسی -

وی افزود: ما باید بتوانیم ابزاری که دشمن علیه انقلاب و نظام جمهوری اسلامی 
به کار می گیرد چه در عرصه تحریم ها و چه در عرصه قطعنامه ها را از بین ببریم و 
باید بتوانیم حقوق ملت را از دشمن بگیریم. همانطور که زمین اشغال شده کشورمان 
را در جریان دفاع مقدس پس گرفتیم؛ به عنوان مثال نفت ثروت ملی ماســت اجازه 
صادرات را به ما نمی دادند یعنی دست ما را بسته بودند که نفت خودمان را نتوانیم 

صادرکنیم خب وقتی این را بدست می آوریم قطعا یک پیروزی است.
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